
Special City Council Meeting
Wednesday, September 30, 2015

Tom Davies Square 

 

8:45 a.m. OPEN SESSION, COMMITTEE ROOM C-11

Council and Committee Meetings are accessible.  For more information regarding accessibility, 
please call 3-1-1 or email clerks@greatersudbury.ca. 

MOMENT OF SILENT REFLECTION

ROLL CALL

DECLARATIONS OF PECUNIARY INTEREST AND THE GENERAL NATURE
THEREOF
 

SPECIAL CITY COUNCIL 
AGENDA 
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MATTERS ARISING FROM THE PLANNING COMMITTEE

  

 SEPTEMBER 28, 2015 

Council will consider, by way of one resolution Planning Committee
recommendations, which will be posted online following the meeting. Any
questions regarding these recommendations should be directed to Councillor
Cormier, Chair, Planning Committee. 
(RESOLUTION PREPARED) 

 

BY-LAWS

Draft by-laws are available for viewing by members of the public in the Clerk's Services
Department on the day of the meeting. Approved by-laws are publically posted with the meeting
agenda on the day after passage.

The following By-Laws will be read and passed: 

2015-196 A By-Law of the City of Greater Sudbury to Confirm the Proceedings of Council
at its Meeting of September 30th, 2015

  

2015-198Z A By-Law of the City of Greater Sudbury to Amend By-Law 2010-100Z being the
Comprehensive Zoning By-Law for the City of Greater Sudbury

Planning Committee Recommendation #PL2015-167

(This by-law rezones the subject lands to “R1-5”, Low Density Residential One in
order to allow for the development of a single-detached dwelling - Daniel & Tiija
Luttrell, 15 Douglas Crescent, Dowling.)

  

2015-197Z A By-Law of the City of Greater Sudbury to Amend By-Law 2010-100Z being the
Comprehensive Zoning By-Law for the City of Greater Sudbury

Planning Committee Recommendation #PL2015-166

(This by-law does not rezone the subject property. Pursuant to Section 39 of the
Planning Act, Council has approved a temporary use by-law in order to allow the
use of an accessory structure as a second dwelling unit in the form of a garden
suite as a temporary use for a ten year period ending September 29, 2025 -
Michelle Bastien, 3123 Highway 144, Chelmsford.)

  

2015-200 A By-law of the City of Greater Sudbury to Amend By-law 2007-161 Respecting
the Appointment of Officials of the City of Greater Sudbury

(This amendment is to reflect alignment with the current management of
personal health information regarding Pioneer Manor residents.)
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2015-199Z A By-Law of the City of Greater Sudbury to Amend By-Law 2010-100Z being the
Comprehensive Zoning By-Law for the City of Greater Sudbury

Planning Committee Recommendation #PL2015-174

(This by-law rezones a portion of the subject property from “H3RU”, Hold-Rural
to “RU”, Rural in order to permit the construction of a new two storey 214.48 m²
(2,309 sq. ft.) single family home with an attached garage, carport and covered
porch - Anne Pelletier and Corey Purvis, Larchmont Drive, Dowling.)

  

2015-201 A By-law of the City of Greater Sudbury to Authorize a Waiver of Certain Fees
under By-law 2006-280 being a By-law of the City of Greater Sudbury Dealing
with the Collection, Removal, and Disposal of Waste within the City of Greater
Sudbury

City Council Resolution #CC2015-309

(This by-law authorizes the waiver of the tipping fees otherwise payable under
the Waste Management By-law for waste arising from the demolition and site
remediation at 4420 Long Lake Road, Sudbury)

  

GREATER SUDBURY COUNCIL STRATEGIC VISIONING SESSION

1. Greater Sudbury Council Strategic Visioning Session - Follow Up 9 - 10 

 OVERVIEW: 

This session will be facilitated by Karen Lewis, Director - Corporate Strategic
Services, City of Thunder Bay and Melissa Zanette, Chief of Staff, Office of the
Mayor of Greater Sudbury. 

9:00 Welcoming remarks - Mayor 

9:05 Strategic Planning Context Presentation – K. Lewis 

9:30 Consensus building workshop 

11:00 Review of vision/mission/values 

12:15 Lunch 

12:45 Goal setting workshop 

3:45 Summary comments, next steps 

4:00 Session close, Mayor 

 

ADDENDUM

  

  

CIVIC PETITIONS
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QUESTION PERIOD

   

NOTICE OF MOTION

   

Adjournment
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Réunion du Réunions extraordinaires du Conseil municipal
30 septembre 2015

Place Tom Davies 

 

8 h 45  RÉUNION PUBLIQUE, C-11

Les réunions du Conseil municipal et des comités sont accessibles. Pour obtenir plus de
renseignements au sujet de l'accessibilité, veuillez composer le 3-1-1 ou faire parvenir un courriel

à l'adresse clerks@grandsudbury.ca.  

MOMENT DE SILENCE

APPEL NOMINAL

DÉCLARATION D’INTÉRÊTS PÉCUNIAIRES ET LEUR NATURE GÉNÉRALES
 

RÉUNIONS EXTRAORDINAIRES DU CONSEIL
MUNICIPAL 
ORDRE DU JOUR 
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QUESTIONS DÉCOULANT DE LA RÉUNION DU COMITÉ DE LA PLANIFICATION

  

 28 SEPTEMBRE, 2015 

Le Conseil municipal étudiera, par voie d'une résolution, les recommandations
du Comité de la planification qui seront affichées après la réunion. Toute
question concernant ces recommandations devrait être adressée au Conseiller
Cormier, Comité de la planification. 
(RÉSOLUTION PRÉPARÉE) 

 

RÈGLEMENTS

Les membres du public peuvent consulter les projets de règlement municipal au Bureau de la
greffière municipale le jour de la réunion. Les règlements municipaux approuvés sont affichés
publiquement avec l’ordre du jour de la réunion le lendemain de leur adoption.

Les règlements suivants seront lus et adoptés : 

2015-196 Règlement de la Ville du Grand Sudbury pour confirmer les délibérations du
Conseil municipal lors de sa réuion tenue le 30 septembre 2015

  

2015-198Z Règlement de la Ville du Grand Sudbury modifiant le règlement 2010-100Z
étant le règlement général sur le zonage de la Ville du Grand Sudbury

Recommandation du Comité de planification numéro PL2015-167

(Ce règlement municipal rezone le terrain en question « R1-5 », zone
résidentielle de faible densité un, pour permettre l’aménagement d’une maison
unifamiliale - Daniel et Tiija Luttrell, 15, croissant Douglas, à Dowling.)

  

2015-197Z Règlement de la Ville du Grand Sudbury modifiant le règlement 2010-100Z
étant le règlement général sur le zonage de la Ville du Grand Sudbury

Recommandation du Comité de planification numéro PL2015-166

(Ce règlement municipal ne rezone pas le terrain en question. Conformément à
l’article 39 de la Loi sur l’aménagement du territoire, le Conseil municipal a
approuvé un règlement municipal d’utilisation temporaire pour permettre
l’utilisation d’un ouvrage annexe comme deuxième unité d’habitation sous forme
de pavillon-jardin comme utilisation temporaire pendant une période de dix ans
se terminant le 29 septembre 2025 - Michelle Bastien, 3123, route 144, à
Chelmsford.)

  

2015-200 Règlement de la Ville du Grand Sudbury modifiant le règlement 2007-161 sur la
nomination d’officiels de la Ville du Grand Sudbury

(Cette modification reflète l’harmonisation avec la gestion actuelle des
renseignements personnels sur la santé au sujet des résidents du Manoir des
pionniers.)
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2015-199Z Règlement de la Ville du Grand Sudbury modifiant le règlement 2010-100Z
étant le règlement général sur le zonage de la Ville du Grand Sudbury

Recommandation du Comité de planification numéro PL2015-174

(Ce règlement municipal rezone une partie du terrain en question de « H3RU »,
zone rurale – utilisation différée, à « RU », zone rurale, pour permettre la
construction d’une nouvelle maison unifamiliale à deux étages de 214,48 m² (2
309 pi2) dotée d’un garage accolé, d’un abri à voitures accolé et d’un porche
couvert - Anne Pelletier et Corey Purvis, promenade Larchmont, à Dowling.)

  

2015-201 Règlement de la Ville du Grand Sudbury autorisant la renonciation à certains
droits aux termes du règlement municipal 2006-280 étant un règlement de la
Ville du Grand Sudbury portant sur la collecte, l’enlèvement et l’élimination des
déchets dans la Ville du Grand Sudbury

Résolution du Conseil municipal numéro CC2015-309

(Ce règlement municipal autorise la renonciation aux redevances de
déversement qu’il faudrait payer en vertu du règlement municipal sur la gestion
des déchets pour les déchets provenant de la démolition et de l’assainissement
des lieux au 4420, chemin Long Lake, à Sudbury.)

  

SÉANCE D’ÉLABORATION DE LA VISION STRATÉGIQUE DU CONSEIL DU
GRAND SUDBURY

1. Séance d’établissement de la vision stratégique du Conseil du Grand Sudbury -
suivi 

9 - 10 

 APERÇU : 

Cette séance sera animée par Karen Lewis, directrice des services
stratégiques municipaux de la cité de Thunder Bay, et par Melissa Zanette,
chef de cabinet, Bureau du maire du Grand Sudbury. 

9 h Mot de bienvenue - maire 

9 h 5 Présentation sur le contexte de la planification stratégique - K. Lewis 

9 h 30 Atelier sur l’établissement d’un consensus 

11 h Examen de la vision, de la mission et des valeurs 

12 h 15 Dîner 

12 h 45 Atelier sur l’établissement des objectifs 

15 h 45 Résumé des commentaires et prochaines étapes 

16 h Clôture de la séance - maire 

 

ADDENDA
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PÉTITIONS CIVIQUES

  

  

PÉRIODE DE QUESTIONS

   

AVIS DE MOTIONS

   

Levée de la séance
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For Information Only 

Greater Sudbury Council Strategic Visioning
Session - Follow Up

 

Presented To: Special City Council

Presented: Wednesday, Sep 30,
2015

Report Date Thursday, Sep 17, 2015

Type: Greater Sudbury Council
Strategic Visioning
Session 

Recommendation

For Information Only
Signed By

No signatures or approvals were
recorded for this report. 
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City of Greater Sudbury
Ville du Grand Sudbury

PO BOX 5000 STN A
200 BRADY STREET
SUDBURY ON P3A5P3

CP 5000 SUCCA
200, RUE BRADY
SUDBURY ON P3A5P3

705.674.4455, ext. 2514 V.
705.673.3096 U

www.greatersudbury.ca

www.grandsudbury.ca

Brian Bigger
Mayor / Maire my iri Tj 1" Greater I Grand
mayor@greatersudbuiy.ca r .( jfl| "I f 1 I* 'Vl "I 7"
niaire@grantlsudbuty.ca JKm Ik. J>K. Bm. ¦ ¦ ^11 M 1

September 17, 2015

Council,

At our June 12, 2015, Strategic Planning Session we did some great work
identifying our priority pillars, which will help form the foundation for our
Strategic Plan. We also had some preliminary discussion regarding the
Vision, Mission and Values and a review is required to determine whether we
will affirm or change them. Another next step is to develop consensus around
our specific goals for this 2015-2018 term of Council and beyond.

Following this session, we expect to develop a document to bring to Council
for adoption as our Strategic Plan. The Plan will guide the decisions and
actions of Council and Administration, which will guide the development of an
Implementation Plan of projects and initiatives for our City for Council's
consideration.

Thank you,

Brian Bigger
Mayor, City of Greater Sudbury
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WHEREAS Municipalities are governed by the Ontario Municipal Act, 2001;

AND WHEREAS the City of Greater Sudbury has established Vision, Mission and Values that give direc-
tion to staff and City Councillors;

AND WHEREAS City Council and its associated boards are guided by a Code of Ethics, as outlined  
in Appendix B of the City of Greater Sudbury’s Procedure Bylaw, most recently updated in 2011;

AND WHEREAS the City of Greater Sudbury official motto is “Come, Let Us Build Together,” 
and was chosen to celebrate our city’s diversity and inspire collective effort and inclusion;

THEREFORE BE IT RESOLVED THAT Council for the City of Greater Sudbury approves, adopts 
and signs the following City of Greater Sudbury Charter to complement these guiding principles:

As Members of Council, we hereby acknowledge the privilege to be elected to the City of Greater 
Sudbury Council for the 2014-2018 term of office. During this time, we pledge to always represent the 
citizens and to work together always in the interest of the City of Greater Sudbury.

Accordingly, we commit to:

•	 Perform our roles, as defined in the Ontario Municipal Act (2001), the City’s bylaws and City policies;

•	 Act with transparency, openness, accountability and dedication to our citizens,  
consistent with the City’s Vision, Mission and Values and the City official motto;

•	 Follow the Code of Ethical Conduct for Members of Council, and all City policies  
that apply to Members of Council;

•	 Act today in the interest of tomorrow, by being responsible stewards of the City,  
including its finances, assets, services, public places, and the natural environment;

•	 Manage the resources in our trust efficiently, prudently, responsibly and to the best of our ability;

•	 Build a climate of trust, openness and transparency that sets a standard  
for all the City’s goals and objectives;

•	 Always act with respect for all Council and for all persons who come before us;

•	 Ensure citizen engagement is encouraged and promoted;

•	 Advocate for economic development, encouraging innovation, productivity and job creation;

•	 Inspire cultural growth by promoting sports, film, the arts, music, theatre and  architectural excellence;

•	 Respect our historical and natural heritage by protecting and preserving important buildings, 
landmarks, landscapes, lakes and water bodies;

•	 Promote unity through diversity as a characteristic of Greater Sudbury citizenship;

•	 Become civic and regional leaders by encouraging the sharing of ideas, knowledge and experience;

•	 Work towards achieving the best possible quality of life and standard of living 
for all Greater Sudbury residents;

11 of 12 



ATTENDU QUE les municipalités sont régies par la Loi de 2001 sur les municipalités (Ontario); 

ATTENDU QUE la Ville du Grand Sudbury a élaboré une vision, une mission et des valeurs qui guident  
le personnel et les conseillers municipaux; 

ATTENDU QUE le Conseil municipal et ses conseils sont guidés par un code d’éthique, comme l’indique 	
l’annexe B du Règlement de procédure de la Ville du Grand Sudbury dont la dernière version date de 2011; 

ATTENDU QUE la devise officielle de la Ville du Grand Sudbury, « Ensemble, bâtissons notre avenir », a été 
choisie afin de célébrer la diversité de notre municipalité ainsi que d’inspirer un effort collectif et l’inclusion; 

QU’IL SOIT RÉSOLU QUE le Conseil de la Ville du Grand Sudbury approuve et adopte la charte suivante de 
la Ville du Grand Sudbury, qui sert de complément à ces principes directeurs, et qu’il y appose sa signature:

À titre de membres du Conseil, nous reconnaissons par la présente le privilège d’être élus au Conseil 
du Grand Sudbury pour le mandat de 2014-2018. Durant cette période, nous promettons de toujours 
représenter les citoyens et de travailler ensemble, sans cesse dans l’intérêt de la Ville du Grand Sudbury.

Par conséquent, nous nous engageons à : 

•	 assumer nos rôles tels qu’ils sont définis dans la Loi de 2001 sur les municipalités, les règlements 
et les politiques de la Ville; 

•	 faire preuve de transparence, d’ouverture, de responsabilité et de dévouement envers les citoyens, 
conformément à la vision, à la mission et aux valeurs ainsi qu’à la devise officielle de la municipalité;  

•	 suivre le Code d’éthique des membres du Conseil et toutes les politiques de la municipalité  
qui s’appliquent à eux; 

•	 agir aujourd’hui pour demain en étant des intendants responsables de la municipalité, y compris  
de ses finances, biens, services, endroits publics et du milieu naturel; 

•	 gérer les ressources qui nous sont confiées de façon efficiente, prudente, responsable et de notre mieux; 

•	 créer un climat de confiance, d’ouverture et de transparence qui établit une norme pour tous 
les objectifs de la municipalité;  

•	 agir sans cesse en respectant tous les membres du Conseil et les gens se présentant devant eux; 

•	 veiller à ce qu’on encourage et favorise l’engagement des citoyens; 

•	 plaider pour le développement économique, à encourager l’innovation,  
la productivité et la création d’emplois; 

•	 être une source d’inspiration pour la croissance culturelle en faisant la promotion de l’excellence  
dans les domaines du sport, du cinéma, des arts, de la musique, du théâtre et de l’architecture; 

•	 respecter notre patrimoine historique et naturel en protégeant et en préservant les édifices,  
les lieux d’intérêt, les paysages, les lacs et les plans d’eau d’importance; 

•	 favoriser l’unité par la diversité en tant que caractéristique de la citoyenneté au Grand Sudbury; 

•	 devenir des chefs de file municipaux et régionaux en favorisant les échanges d’idées, 
de connaissances et concernant l’expérience;  

•	 viser l’atteinte de la meilleure qualité et du meilleur niveau de vie possible pour tous les résidents  
du Grand Sudbury. 12 of 12 




